
عبدالله جعفری  در همایش ایمنی کانتینر و کالای فله 
خشک که با حضور محوطه داران، اپراتورهای کانتینری 
شرکت های کالای فله در بندر شهید رجایی برگزار شد، 
اظهار کرد: همه افراد در هر سطح از مسوولیت در قبال 

ایمنی مسئول هستند.
وی ادامــه داد: بیشــتر متخصصــان در هنگام تعیین 
اولویت ها بهترین قصد و نیت را دارند به هرحال، تلاش 
برای مدیریت کارها اغلب با اولویت ها تداخل می کند، 
زیرا اولویت ها با توجه به نیازهای سازمان تغییر می کند.

مدیرکل ایمنی، بهداشت و ایمنی)HSE( سازمان بنادر و 
دریانوردی گفت: ایمنی یک اولویت است به این معنی 
که با توجه به نیازها یا اضطرار و متناسب با شرایط زمان 
و مکان تغییر خواهد کرد و بدین ترتیب همیشه نخستین 

اولویت نخواهد بود.
نقش آفرینی ایمنی در فرآیندهای عملیاتی بنادر

جعفری افزود: ایمنی نباید از ســطح ارزش به سطح 
اولویت سقوط کند، چراکه دیگر فرقی ندارد اولویت 
چندم شماســت؛ بنابراین ایمنی به عنوان یک ارزش 

همیشه در اولویت قرار خواهد گرفت.
وی در بخشــی دیگری با اشاره به نقش آفرینی مقوله 
ایمنــی و عملیات بندری به عنــوان ۲ حلقه اصلی و 
مهم ترین پارامترهــای در فرآیندهای عملیاتی بنادر 
گفت: اســتحکام هر کدام از این حلقه ها به تنهایی و 
اتصال محکم آنها به هم منجر به ایمن کارکردن در بنادر 

می شود.
مدیرکل ایمنی، بهداشت و ایمنی)HSE( سازمان بنادر 

و دریانوردی ادامه داد: با همدلی، مشارکت و همفکری 
اداره کل امور بندری و اداره کل HSE در ســتاد و بنادر 
کشــور، زنجیره های متعــدد و فرآیندهای مختلف 

عملیاتی بنادر ایمن تر خواهند شد.
جعفری ادامه داد: شرکت های خصوصی فعال در بنادر 
به عنوان شریک تجاری و بازوهای اجرایی فعالیت در 
 HSE بنادر به عنوان محوراصلی تمرکز بر موضوعات
به صورت جدی مورد توجه و در اولویت سیاست های 

سازمان بنادر و دریانوردی قرار دارند.
وی اضافه کــرد: با برنامه ریزی های انجام شــده در 
سال جاری تامین و ارتقا وضعیت ایمنی بنادر از طریق 
مراکز HSE شــرکت های خصوصی در دست اقدام 

است.
بندر شــهید رجایــی با بهره مندی از پیشــرفته ترین 
پایانه های کانتینری، به عنوان بزرگترین و پیشرفته ترین 
بندر کانتینری ایران محسوب می شود که با ۶.۵ میلیون 
TEU کانتینر ظرفیت سالانه، تخلیه و بارگیری بیش از 
۸۰ درصد کالاهای کانتینری در ســطح بنادر کشور را 

پشتیبانی می کند.
کانتینر یا به تعبیر فرهنگستان ادب پارسی "بارگنج" در 
علم حمل و نقل دریایی به محفظه ای اطلاق می شــود 
که مطابق با معیارهای سازمان بین المللی)۶ و ۱۲ متر 
طول در عرض ۲.۵(، به شکل استاندارد از جنس فلز، 
فایبر گلاس، پلاستیک و یا چوب ساخته شده و برای 
بارگیری و حمل انواع کالاهای خشــک، مایع ،گاز و 
یا کالاهای فاســد شدنی )یخچالی( مورد استفاده قرار 

می گیرد..
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افزایش ایمنی، اولویت نخست
 در فرآیندهای عملیاتی سازمان بنادر است

        اقتصاد کیش -  مدیرکل ایمنی، 
بهداشــت و ایمنــی ســازمان بنادر و 
دریانوردی، ایمنی را بالاترین اولویت این 
ســازمان دانســت و گفــت: پیــرو 
برنامه ریزی های انجام شده در سال جاری 
تامین و ارتقــای وضعیت ایمنی بنادر از 
طریق مراکز HSE شرکت های خصوصی 

در دست اقدام است.

مدیرکل ایمنی، بهداشت و ایمنی سازمان بنادر و دریانوردی:

ژئوپارک جهانی قشم به عنوان محور 
توسعه منطقه ای یونسکو معرفی شد

اقتصاد کیش-   مدیر ژئوپارک جهانی قشم گفت: ژئو پارک این جزیره به  عنوان محور 
و مرکز توسعه منطقه  ای سازمان آموزشی، علمی و فرهنگی ملل متحد )یونسکو( در ۲ 

کارگاه بین  المللی مدیریت و توسعه  ژئوپارک ها در کشور ترکیه معرفی شد.  
ســجاد اشــگرف اظهار کرد: این ۲ کارگاه  با مشارکت متخصصان و صاحب  نظران 
کشورهای فرانسه، عربستان، اردن، ازبکستان، قزاقستان، قرقیزستان، مغولستان و شرکت  

کنندگانی از سراسر کشور ترکیه با محوریت انتقال تجربیات مختلف برگزار شد.
وی ادامه داد: ژئوپارک جهانی قشم به  واسطه قدمت و تجربیات موفق به  ویژه در حوزه 
جلب مشارکت و همراهی جامعه محلی مورد استقبال برگزار کنندگان این کارگاه  های 

آموزشی بین  المللی قرار گرفت.
مدیر ژئوپارک جهانی قشم توضیح داد: علیرضا امری کاظمی به  عنوان هماهنگ  کننده 
علمی و بین  المللی ژئوپارک جهانی قشم، عضو شورای جهانی و ارزیاب بین  المللی 

ژئوپارک ها در این کارگاه  ها حضور پیدا کرد.
ژئوپارک منطقه ای اســت با وسعت کافی که مرزهای آن به وضوح مشخص شده و 
چندین پدیده بارز زمین شناسی در محدوده آن قرار دارد و میراث زمین شناختی آن 
ناحیه با مدیریتی دقیق و دایمی حفظ و نگهداری شــود و این محدوده باید بتواند در 

توسعه اقتصادی جوامع پیرامون خود نقش موثری ایفا کند.
ژئوپارک ممکن است علاوه بر پدیده های زمین شناسی از آثار تاریخی، بوم شناسی، 
باستان شناسی و میراث فرهنگی و طبیعی دیگر برخوردار باشد که ژئوپارک قشم دارای 

تمامی ویژگی های یاد شده است.
ژئوپارک قشم به واسطه واقع شدن در منطقه راهبردی خلیج فارس از اهمیت بالایی 
برخوردار است و از طرف دیگر، این ژئوپارک به دلیل قرار گرفتن بین ژئوپارک های 

شرق آسیا و اروپا جایگاه خاصی در منطقه و بین ژئوپارک ها پیدا کرده است.
شــورای عالی ژئوپارک های یونســکو از ۱۲ عضو متخصص تشکیل شده و مدیر 
ژئوپارک جهانی قشم به عنوان تنها عضو غرب آسیا و خاورمیانه در این شورا حضور 

دارد.

مدیر ژئوپارک جهانی قشم :

اجرای ۸۰ کیلومتر لوله گذاری برای 
تامین آب پایدار ۵ روستای میناب

اقتصاد کیش-   مدیرعامل شــرکت آب و فاضلاب هرمزگان از اجرای طرح جهاد 
آبرسانی با هدف تامین نیاز آبی ۵ روستای شهرستان میناب با اعتباری بالغ بر ۵۰ میلیارد 

ریال خبر داد. 
عبدالحمید حمزه پور در بازدید از پروژه های آبرسانی شهرستان میناب با بیان اینکه طرح 
جهاد آبرسانی در قالب تفاهم نامه وزارت نیرو و قرارگاه امام حسن مجتبی)ع( در دولت 
مردمی آغاز شده است، افزود: این ظرفیت باعث شده تا در استان هرمزگان با مشارکت 
آبفا و نیروی دریایی سپاه، عملیات آبرسانی در نقاط محروم استان آغاز شود که یکی 
از این پروژه ها در شهرستان میناب کلید خورده که با تکمیل آن، روستاهای قادرخانی، 

سرمست، کرگان، طالوار و کهورتاک به آب شرب پایدار دست خواهند یافت.
به گفته مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب هرمزگان، با هدف تامین نیاز آبی این روستاها، 

۸۰ کیلومتر خط انتقال و شبکه توزیع در قالب جهاد آبرسانی در حال اجراست.
وی تصریح کرد: نیاز آبی این روستاها از مجتمع کناره تامین خواهد شد که با تکمیل 

آن، جمعیتی بالغ بر ۸ هزار و ۸۰۰ نفر از اجرای این پروژه ها بهره مند خواهند شد.
به گفته حمزه پور، طرح جهاد آبرسانی و پیشرفت پروژه ها به طور مستمر در سطح ملی 

و استانی ارزیابی می شود و در تلاش هستیم تا بتوانیم نهایت بهره از این طرح ببریم

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب هرمزگان  خبر داد:

اقتصاد کیش-    سخنگوی شورای اسلامی شهر بندرعباس گفت: زمان برای از دست 
دادن نداریم و اگر قرار باشد بخاطر دل نرنجاندن کسی کاری نکنیم همان بهتر که نباشیم. 
سیدمحمدرضا موسوی در نطق جلسه شورای اسلامی شهر بندرعباس، افزود: معاون 
خدمات شهری شهرداری بندرعباس به عنوان راهبر اصلی خدمات شهری ۸ ماه است 
در کماست، چه دلیلی دارد افراد براساس سفارش این و آن در مسندهایی با این اهمیت 

قرار بگیرند و با آینده شهر و شهروندان بازی کنند.
وی بیان کرد: اولین نکته باید به شرایط نامطلوب در حوزه ساماندهی میوه فروشان 
فصلی، دستفروشان مرکز شهر، نابسامانی در استقرار دستفروشان در محدوده پیامبر 
اعظم )س( اشاره کنم و گلایه های بسیاری از شهروندان را این خصوص و همچنین 
نامطلوب بودن استقرار بساط های متفرقه در حوزه نوار ساحل بویژه دخانیات را متذکر 
شوم و از مجموعه شهرداری در خصوص استانداردهای چندگانه گلایه کنم و حتما 

خواهان این هستیم که روال تغییر کند و شهر را در این حوزه مدیریت کنند.
این عضو شورای اسلامی شهر بندرعباس با اشاره به اینکه باز در همین حوزه خدمات 
شهری متاسفانه وضعیت ظاهری در حوزه تنظیف شهر تعریفی ندارد و بسیاری از 
معابر با مشکل نظافت موجه هستند و این مشکل باعث شده بسیاری از شهروندان  
شکایت داشته باشند، اظهار کرد: در محلات بافت قدیمی شهر به بهانه فرسوده بودن 
از کیفیت کار خدماتی کم و کاسته شده تا جایی که در حوزه بهسازی بوستان های نیاز 

به کار عمیق وجود دارد که انجام نشده است.
وی ادامه داد: در گذشته به شهردار تذکر دادم و الان هم بیان می کنم که برای یک نفر 
یک شهر را فدا نکنید، اگر شخصی در هر حوزه ای توان مدیریت ندارد را باید عوض 
کنید، حتی اگر پشتیبان سیاسی قوی داشته باشد و فلان شخص و فلان دستگاه وی 

را پشتیبانی می کند.
موسوی با اشاره به اینکه زمان برای از دست دادن نداریم و اگر قرار باشد بخاطر دل 
نرنجاندن کسی کاری نکنیم همان بهتر که نباشیم، اضافه کرد: در حوزه های فرهنگی 
شــهری علی رغم بیان دغدغه های مکرر در این مدت آنطور که باید و شــاید بهره 
نبردیم، مادر روز ملی خلیج فارس زمان ارزشمندی را داشتیم که به عنوان بزرگترین 
شهر همجوار با خلیج فارس دغدغه ها و ظرفیت های مردم رو در خصوص اقتصاد 
دریا محور و فرصت های جذب سرمایه گذار و موضوعات نیاز مردم در حوزه حل 

مشکل ورود فاضلاب به دریا را مطرح و پیگیری کنیم.
وی خاطرنشان کرد: اگر به دنبال حق الناس هستیم معاون خدمات شهری بندرعباس 
و مجتمع ۱٩۲ واحدی کارمندان شهرداری مصداق بارز تضییع حقوق بیت المال است 

یکی با قراردادن فردی ناتوان و دیگری با بی اهمیتی به حقوق کارمندان!
این عضو شــورای اسلامی شهر بندرعباس تصریح کرد: از رییس شورا درخواست 
طرح تحقیق و تفحص از پروژه ۱٩۲ واحدی را دارمو مســئول وقت شــهرداری در 
زمان واگذاری این مجتمع باید برای پاسخگویی به افکار عمومی و کارمندان گرفتار 

شهرداری حاضر شود.
موسوی تصریح کرد: در موضوع کلان استان باید گلایه کنم از برخی مدیران بومی 
حوزه صنایع و حوزه های نفتی که اخبار خوبی را در این خصوص به گوش نمی رسد 
و باز بی مهری به نیروهای بومی در خصوص جایگاه های مسئولیتی در پالایشگاه به 
گوش می رسد که تقاضا دارم نسبت به احقاق حق این عزیزان ورود جدی شود و از 

ظرفیت نیروهای بومی استفاده شود.

برای یک نفر یک شهر را فدا نکنید
سخنگوی شورای اسلامی شهر بندرعباس:

نیروگاه بندرعباس پروانه بهره برداری با ظرفیت 
پنج هزار و۳۰۰ مگاوات اخذ کرد

اقتصاد کیش-   مدیرعامل نیروگاه بندرعباس گفت: 
پروانه بهره برداری و نگهداری از نیروگاه های کشور با 
ظرفیت پنج هزار و ۳۰۰ مگاوات در سال ۱۴۰۱ توسط 

این نیروگاه اخذ شد.
داریــوش محمودی  افزود: با صــدور این پروانه، 
شــرکت مدیریت تولید برق هرمزگان مجاز است 
تا ســقف یکهــزار و ۴۰ مگاوات بــرای عملیات 
بهره بــرداری و نگهــداری از واحدهــای گازی، 
چهارهــزار و ۲۶۰ مــگاوات از واحدهای بخار و 
یکهزار و ۵۶۰ مگاوات از واحدهای سیکل ترکیبی 
در مجموع تا سقف پنج هزار و ۳۰۰ مگاوات اقدام 

کند.
وی ادامه داد: ســقف مجوز بهره برداری و نگهداری 
شــرکت، در پروانه قبلی ۲ هــزار مگاوات بود که با 
پیگیری کارکنان دفتر برنامه ریزی و آمار فنی نیروگاه 
بندرعبــاس به پنج هزار و ۳۰۰ مگاوات افزایش پیدا 

کرد.
 نیرگاه های گازی، سیکل ترکیبی می شوند

مدیرعامل نیروگاه بندرعباس توضیح داد: به اســتناد 

ماده پنج و ۶ قانون ســازمان برق ایران و دستورالعمل 
اجرایی صــدور پروانه صلاحیــت بهره برداری و 
نگهداری از نیروگاه، ابلاغیه معاون تخصصی تولید 
نیروی برق حرارتی، این پروانه در وزیر نیرو در امور 
برق و انرژی و دفتر فناوری و بومی سازی نیروگاه ها 
در شرکت مادر سال ۱۴۰۱ برای نیروگاه بندرعباس 

صادر شد.
نیــروگاه بندرعباس با چهار واحد بخاری و ۲ واحد 
گازی بــا ظرفیت یکهــزار و ۳۲۰ مگاوات به عنوان 
بزرگ ترین نیروگاه جنوب  شرق کشور، نقش بسزایی 
در پایداری شــبکه برق سراسری و تامین برق استان 

هرمزگان دارد.

مدیرعامل نیروگاه بندرعباس  اعلام کرد:

اقتصاد کیش-      نشست مشترک اعضای شورای اسلامی شهر جناح و رئیس اداره 
میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی بستک به منظور بررسی همکاری های 

متقابل برگزار شد. 
سید ابراهیم کوخردی در این نشست با اشاره به آثار تاریخی شهر جناح گفت: موزه 
مردم شناسی جناح به عنوان مرکز برنامه های فرهنگی شهر جناح فعالیت خواهد کرد 

و اولین برنامه در هفته میراث فرهنگی، در این موزه برگزار می شود. 
در ادامه فاطمه تاتوره شــهردار جناح گفت: موزه مردم شناســی جناح موردتوجه 

شهرداری است و کار زیباسازی ورودی آن به زودی انجام می شود.
تاتوره ادامه داد: در زمینه برگزاری برنامه های فرهنگی، شهرداری آماده همکاری با 

اداره میراث فرهنگی شهرستان است

موزه جناح بستک زیباسازی می شود
فاطمه تاتوره شهردار جناح:

اقتصاد کیش-      مدیرکل شیلات هرمزگان از آغاز ذخیره سازی ۵۰ هزار قطعه بچه 
ماهی در قفس شرکت تعاونی امواج خروشان بندرکنگ خبر داد. 

مسعود بارانی با اشاره به اینکه ورود به حوزه آبزی پروری همواره توسط جامعه صیادی 
با موفقیت همراه بوده است، تصریح کرد: خوشبختانه این شرکت با استفاده از دانش 
و تخصص کارشناسان بومی و با حمایت و پشتیبانی شیلات استان توانسته گام های 

خوبی در زمینه پرورش ماهی در قفس های دریایی بردارد.
وی با بیان اینکه شرکت تعاونی امواج خروشان بندرکنگ بالغ بر ۵۰۰ تن ظرفیت تولید 
دارد، تصریح کرد: این شرکت چهار قفس آماده کرده که بالغ بر۵۰ هزار قطعه بچه ماهی 

را ذخیره کرده است و برای بالغ بر ۱۰ نفر اشتغال مستقیم ایجاد می کند.
وی اظهار کرد: جامعه صیادی هرمزگان در حرکت به ســوی آبزی پروری پیشرو و 
پیشگام است و شیلات هرمزگان از مشارکت جامعه صیادی در صنعت آبزی پروری 

حمایت می کند.
مدیرکل شــیلات هرمزگان در این خصوص عنوان  کرد: اســتفاده از آب دریا برای 
پرورش ماهی، نیاز نداشتن به انرژی برق و تأسیسات و تجهیزات و کاهش هزینه ها از 

مهمترین مزایای پرورش ماهی در قفس است

آغاز ذخیره سازی بچه ماهی 
در بندرکنگ

اقتصاد کیش-  مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی هرمزگان گفت: 
سکه تاریخی »نقره آل جلایر« کشف شده در استان طی نشست شورای ثبت آثار 

کشور، در فهرست ثبت ملی قرار گرفت.
محمد محســنی  افزود: این ســکه در کاوش های شهر حریره کیش در سال ۱۳٩۰ 

بدست آمده است و شماره ثبت ملی آن در ماه های آینده اعلام می شود.
وی ادامه داد: سکه نقره )درهم( ضربی آل جلایر به قطر ۲۳ میلی متر است که طبق 
مقایسه انجام شده با نمونه های مشابه، باتوجه به شکل ظاهری سکه و عبارات نقر 
شده بر پشت و روی این سکه نقره و نیز ذکر نام خلیفه، می توان قدمت آن را مربوط 
به دوران جلایریان )آل جلایر( قرن هشــتم ه. ق )۷۴۰-۸۳۵( و به احتمال فراوان 

زمان خلافت شیخ اویس بهادر خان )۷۵۷-۷۷۶( دانست.
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی هرمزگان اضافه کرد: روی سکه، 
عبارت »السلطان الاعظم )شیخ اویس؟( بهادر خان خلد ملکه« و پشت سکه، درون 
کادر چهارگوش )مربعی( عبارت »لا اله الا الله محمد رسول الله« نگاشته شده است.

محسنی بیان کرد: عبارت حاشیه ای پشت سکه ناخواناست و به احتمال فراوان نام 
خلفای راشدین در چهار جهت نوشته شده و سمت راست سکه سوراخی وجود 

دارد که احتمالا جهت آویختن حلقه ی آویز بوده است.
وی ابراز کرد:  سکه دارای آلودگی و رسوبات سیاه رنگ است و نیز در قسمت هایی 
از لبه، فلز دچار چین خوردگی، تاب برداشــتن شــده است، نبودن نام ضرابخانه و 
سال ضرب بر روی سکه شاید به دلیل ناخوانا بودن برخی کلمات توسط نگارنده 

بوده باشد.
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی هرمزگان افزود: سکه ها تنها منابع 
دســت اولی بوده که حاوی اطلاعات ارزشمندی از وضعیت اجتماعی، فرهنگی، 
دینی و سیاســی یک دوره هســتند و از آنجایی که سکه ها یکی از ابزارهای مهم در 
تاریخ گذاری هستند، علم سکه شناسی، باستان شناسان را قادر خواهد ساخت که 

سال یابی لایه های فرهنگی کشف شده را مشخص تر و دقیق تر تعیین کنند.
وی گفت: بنابراین جهت تکمیل سیر تاریخی، بخش سکه موزه خلیج فارس این 
شی می تواند کمک شایانی به این امر داشته باشد و سکه آل جلایر هم اکنون در موزه 

مردم شناسی خلیج فارس بندرعباس نگهداری می شود.

سکه کشف شده هرمزگان ثبت ملی 
شد

  شهردار قشم  اعلام کرد:

آغاز عملیات تکمیل زیرسازی و آسفالت معابر
 مسکن مهر قشم 

اقتصاد کیش-  شهردار قشم از آغاز عملیات زیرسازی و آسفالت ریزی مسیر و معابر 
مسکن مهر این شهرستان مرزی با اعتبار هشت میلیارد ریالی از سوی واحد فنی و 

عمرانی این شهرداری خبر داد.
میرداد میردادی  اظهار داشت: پروژه تکمیل زیر سازی و آسفالت مسکن مهر شهر قشم 
با حجم عملیات ۲ هزار مترمربع آسفالت و ۳۰۰ متر معکب زیرسازی آغاز شده است.

وی ادامه داد: طبق برنامه کاری و زمان  بندی شده، با مساعدت مسوولان و حمایت 
های اعضای شــورای اسلامی شهر قشم مسیر ورودی به مسکن مهر به طور کامل 

بهسازی و آسفالت خواهد شد.
شهردار قشم توضیح داد: شهرداری قشم در تلاش است در سال ۱۴۰۲ با مساعدت 
های مسوولان و حمایت های اعضای شورای شهر تمامی عقب  ماندگی های موجود 

در حوزه آسفالت معابر شهری را جبران کند.
میردادی از احداث نخستین پلاتوی نمایش شهر قشم با تصمیم شورای شهر و به 
همت شهرداری این شهر در زمینی به وسعت ۲۰۰ متر مربع در محله فینی های نگین 
خلیج فارس خبر داد و گفت: قرار است این سالن به منظور آموزش و اجرای برنامه 
های فرهنگی، هنری و اجتماعی قشموندان شامل ۲ کلاس، سالن اجتماعات ۱۲۰ 
نفره و ســرویس بهداشتی با بودجه شهرداری و مساعدت سازمان منطقه آزاد قشم 

ساخته شود.
وی اضافه کرد: ساخت سالن فرهنگی و هنری از مطالبات هنرمندان شهر قشم است 

که وعده ســاخت آن چندین سال به طول انجامیده و اکنون با درایت اعضای فعلی 
شورای شهر قشم عملیات اجرایی آن آغاز خواهد شد.

شهردار قشم اعلام کرد: عملیات بهسازی میدان پاسداران شهر قشم نیز توسط واحد 
خدمات شهری شهرداری قشم آغاز و در حال اجراست.


